
МІСТО БІЛОГО АНГЕЛА ХОЧЕ ЖИТИ 
І БАЧИТИ СВІТ ЩАСЛИВИМ

Програма фестивалю була 
така насичена, що часом прос
то ми, представники дорослих 
ЗМІ, дивувалися: як вони все 
встигають — на презентаціях та 
прес-конференціях бувати, 
спілкуватися з фахівцями та 
представниками державних і 
громадських організацій журна
лістського напрямку («Професія
— журналіст»), виконувати 
конкурсні завдання (зніма
ти, записувати, ночами вер
стати і випускати газети, фо
тографувати, проявляти), не 
пропускати ні спортивних 
змагань, ні виступів улюбле
них артистів, ні дискотек... І 
все це протягом лише чоти
рьох фестивальних днів. 
Проте зовсім не хотілося б,

Коли у Славутичі  проходить чер
говий фестиваль — це свято для 
всього міста,  для май же  9 тисяч  
юних славутичан  і ще для б а г а 
тьох юн ак ів  та дівчат з У к р а ї н и ,
Росії ,  Білорусі, Казахстану.. .  Цього 
разу VI I  М іжн аро дн ий фестиваль 
дитячо ї  тв орчост і , телебачення  та 
преси «Золота осінь Славутича» проводився у рамках  
Міжнар одн ого  року культури миру, проголошеного  
ООН у 2000 році .  Дев із  фестивалю залишається  
н е з м ін н и м  — «Хочу  бачити світ щасл ивим».  Гас 
ло «То лер ан тн і ст ь  — мир — д е м ок р ат ія »  в и з н а 
чало й серйозність ус іє ї  програми: від домашнього  
з ав да ння  на тему «Моя  культура,  твоя культура
— культура миру» до тем к о н ку рс ни х  завдань,  от
риманих під час же ребкування ,  яке відбулося пер
шого  ж  дня,  а т а к о ж  спец іальний  випуск  газет,  
теле- ,  р ад іо пе ред ач ,  фото.

У рамках «Золотої осені Славутича» відбулися цікаві  
зустріч і  з депутатами В е рх ов но ї  Ради У к р а ї н и ,  з 
учасниками IX Укра їнс ько го  відкритого фестивалю 
дитячого,  молодіжного  к іно та телебачення «К р иш 
талеві  д ж е р е л а » ,  творчою групою те ле в із ій н ог о  
фільму «Заручники часу» (режисер — Валерій Сте-  
панян) ;  затв ер дж ен н я  уставу парламенту  дітей м. 
Славутича ( «Д е нь  парламенту  дітей на фе ст ива 
л і») ;  виступи х у д о ж н іх  колект ив ів  та ес тра дн их  
ви к он авц ів ,  конце рти  гуртів «Т ан о к  на майдан і  
К о н г о » ,  « О к е а н  Ельзи»,  « С к р я б і н » ,  м о л о д іж н и х  
рок-гуртів Славутича, а також світових з ірок джазу.  
Вперше проходив ко нк ур с  молодих естрадних ви
ко нав ц ів .



щоб у читачів склалося вра
ження, що молодь приїхала 
в черговий раз «потусувати- 
ся». Куди, мовляв, грошики 
витрачаються, хіба до фес
тивалів нині, коли всім уже 
відомо про закриття Чорно
бильської АЕС? Зачекайте 
робити передчасні виснов
ки, адже юнь, на відміну від 
дорослих, ще не заангажо- 
вана, якщо хочете, вільніша 
і незалежніше в своїх погля
дах, міркуваннях, суджен
нях. Одне слово, не бояться 

вони сказати голосно і відверто 
про все, що думають.

ЧИ БУДЕ РОЗВ'ЯЗАНО 
ПРОБЛЕМИ 
15 ГРУДНЯ?

Юні журналісти побували в 
Славутицькій лабораторії між
народних досліджень та техно
логій Міжнародного Чорно
бильського Центру Кабінету 
Міністрів України, де презенту
валася комплексна програма 
«Припинення експлуатації ЧА- 
ЕС». Дату закриття — 15 груд
ня 2000 року — оголосив Пре
зидент України Л . Кучма. Як ві
домо, заяву було зроблено під 
час візиту президента США Б. 
Клінтона в Україну. Залишаєть
ся зовсім мало часу. Програму 
розроблено, але ще не затвер
джено, бо пов'язана вона з 
об'єктом «Укриття». Так, це біль 
людський, трагедія 86-го не по
винна повторитися. Але що ро
бити 28 тисячам людей Славу
тича, коли Чорнобильська 
станція сьогодні — єдиний ро
ботодавець? Фінансування міс
та фактично відбувається за ра
хунок станції. Як зробити, щоб 
спеціалісти не залишили місто 
після закриття ЧАЕС? Питання 
закриття вже не підлягає сум
ніву, а все-таки спеціалісти ка
жуть, що немає технічних при-

збитки. Станція могла б працю
вати до 2011 року, а змушені 
закривати її достроково.

Втрачені потужності ЧАЕС, 
можливо, буде компенсовано 
шляхом завершення будівниц
тва двох енергоблоків з реакто
рами ВВЕР на Хмельницькій та 
Рівненській АЕС, звісно, якщо 
будуть додаткові гранти Захо
ду. Ці два енергоблоки були го
тові на 80-85 відсотків, коли бу
дівництво зупинили через мо
раторій, введений після Чорно
бильської аварії. Згодом його 
було знято, але ж будівництво 
велося ще за кошти колишньо
го Союзу. Є надія, що Євробанк 
реконструкції та розвитку нев
довзі оголосить своє рішення 
про надання кредитів для за
вершення будівництва і модер
нізації цих блоків. Зобов'язан
ня Меморандуму не виконано, 
адже кредитів ще й досі не 
одержали. А поки що практику
ється непопулярне рішення — 
від'єднати окремі села, райони. 
Та й у наших міських квартирах 
водичка ледь тепла біжить, а 
вночі її взагалі немає. Добре, 
що світло ще не відключають. 
Столиця все-таки! А що буде 
взимку?

Комплексна програма роз
рахована на 15 років, а після 
2015-го буде прийнято рішен
ня: або повний демонтаж, або 
дещо розберуть, а решту пе
ретворять на так звану «зелену 
галявинку». Якщодіятичіткоіяк 
належить, на реалізацію цього 
проекту потрібно 1 млрд. 300 
млн. доларів. Проект виведен
ня з експлуатації ЧАЕС — 600 
млн. доларів. А ще потрібно 
створити робочі місця, тобто 
виконати програму соціально
го захисту населення. Такий 
проект розроблено й передано 
на розгляд до Київської облас
ної державної адміністрації

ни, науки та промисловості) та 
низка інших. Для проектів, що 
виконуватимуться в економіч
ній зоні Славутича, передбаче
но звільнення від багатьох пла
тежів. Ці податкові пільги спри
ятимуть створенню нових ро
бочих місць і розвиткові місце
вої економіки. Впровадження 
нових технологій і методів віль
ного ринку пом'якшить нега
тивні наслідки виведення з ек
сплуатації ЧАЕС і забезпечить 
економічне зростання Славу- 
тицького регіону.

У рамках проведення фес
тивалю «Золота осінь Славути- 
ча-2000» трикотажна фабрика 
«Елена» провела показ моде
лей одягу осінньо-зимового се
зону власного виробництва. 
Дитячі жакети, спіднички, 
джемпери, світерки мають не
абияку популярність у жителів 
міста. До речі, до Дня знань 
фірма «Елена» надала спонсор
ську допомогу одній із малоза
безпечених сімей — повний 
комплект одягу для дівчинки- 
першокласниці.

У насиченому графіку свят
кових днів у журналістів знайш
лося «віконечко», щоб завітати 
на відкриття вуличного майдан
чика кафе «Слобода», котре в 
недалекому майбутньому стане 
мистецьким куточком і місцем 
приємного відпочинку славути- 
чан та гостей міста, де вони змо
жуть скуштувати фірмових 
страв найкращих кулінарів.

НЕВДОВЗІ МАТИМУТЬ 
СЛАВУТИЧАНИ 
СВІЙ ВУЗ

Ще дві значущі події відбу
лися у рамках фестивалю: пре
зентація Славутицького ліцею
— багатопрофільного навчаль
но-виховного закладу та запо- 
чаткування в місті закладу ви
щої освіти. Першим кроком до 
цього стало заснування Славу
тицького навчального центру 
Чернігівського державного інс
титуту економіки та управління. 
Навчальний центр розміщено в 
одній будівлі разом зі щойно 
відкритим ліцеєм. Очікується, 
що більшість випускників ліцею 
у перспективі стануть студента
ми навчального центру. Плану
ється, що він переросте в са
мостійний університет.

На посаду директора Навчального центру призначений НОСОВСЬКИЙ Анатолій Володимирович, 
кандидат технічних наук, автор більше ста наукових робіт, п'яти монографій, член Координаційної 
Ради М іжнародного Чорнобильського центру, член Правління Українського ядерного товариства.

чин закривати 3-й енергоблок. 
У Західній Європі таких реакто
рів працює 49. На електроенер
гії, що виробляє третій енер
гоблок, утримується Київ.

Якби не оголошена конк
ретна дата, принаймні зиму, до 
квітня, можна було б спокійно 
пережити. Атомне паливо, що 
залишиться невикористаним,
— це викинуті на вітер гроші. 
Україна терпітиме величезні

(Для довідки: лише на виплату 
компенсацій персоналу, який 
вивільниться, потрібно буде по
над 25 млн. грн.).

На прес-конференції ішло
ся також про будівництво жит
тєво важливих об'єктів на про
мисловому майданчику Чор
нобильської АЕС, що здійсню
ється спільно з міжнародною 
співдружністю, з метою без
печного виведення енергобло

усіх енергоблоків станції, роз
роблено План дій щодо 
розв'язання соціальних проб
лем Чорнобильської АЕС і Сла
вутича, в якому викладено пи
тання формування стратегії 
диверсифікації економіки і 
створення в місті нових робо
чих місць для персоналу, що 
вивільняється. Цей План — ре
зультат міжнародного співро
бітництва експертів Європей

ня металокерамічної черепиці); 
«Перспектива» (фабрика кан
целярських товарів); «Славу
тич» і «Нікор» (на базі фабрики 
напівфабрикатів розгортається 
виробництво хлібобулочних, 
кондитерських, м'ясних, риб
них виробів та інших продуктів 
харчування); підприємство 
«Абрис» (розробка та вироб
ництво елементів і пристроїв 
для керування лазерним вип
ромінюванням на основі акус- 
тооптичних ефектів, а також 
оригінальних лазерних прила
дів для різних галузей медици

НЕ ПРОСТО БІБЛІОТЕКА 
-  УЛЬТРАСУЧАСНИЙ 
ІНФОРМАЦІЙНИЙ 
ЦЕНТР

Характерним для Славути
ча в цілому є піклування про йо
го наймолодших жителів — ді
тей. Утім, відкриття бібліотечно
го комплексу — інформаційно
го центру в Славутичі, що став 
результатом спільної роботи 
відділу культури (завідувач від
ділу культури Світлана Нікольсь- 
ка) та освіти (завідувач — Олек
сандр Лінкевич), засвідчило, що 
тут дбають, як то кажуть, і про 
малих, і про старих (хоча людей 
похилого віку в Славутичі прак
тично немає). Ультрасучасний 
інформаційний центр (обладна
ний найновішою технікою, 
комп'ютерами, має вихід в Ін- 
тернет) дасть змогу користува
тися ним усім бажаючим.

На відкритті Центру пре
зентувалася книга — спільний 
проект Славутича та міста-поб- 
ратима Річланда (штат Вашин
гтон) «Атомна спадщина». Зас
новником цього проекту був 
доктор Террі Леш. Що цікаво — 
писали книгу підлітки. Щоправ
да, американські діти робили 
це в рамках шкільної програми, 
а наші школярі — у вільний від 
навчання час, тому робити це 
було нелегко. Сполучені Шта
ти видали 3 тисячі примірників, 
а Славутич, на жаль, такої мож
ливості не має. Книга містить 
три основні розділи: історія, 
сьогодення, погляд у майбутнє. 
І ця віра в майбутнє, сподіван
ня на краще у славутичан є.

Побажаймо ж цьому слав
ному місту Славутичу, що кинув 
виклик долі, подолання усіх не
гараздів і тільки добра, радос
ті, успіхів, процвітання!

Тетяна КОНДРАТЕНКО,  
голова журі преси фестива

лю «Золота осінь Славути
ча», редактор конкурсно- 

ігрової газети для самороз
витку дітей «Я САМ(а)».
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ків з експлуатації. Це промис- 
лово-опалювальна котельня 
(один з найбільших проектів у 
рамках угоди України і США. 
Його плановано завершити в 
грудні цього року. Основне фі
нансування забезпечує Мініс
терство енергетики США — 
20,5 млн. доларів, внесок Ук
раїни становить 7,5 млн. дола
рів); завод з переробки рідких 
радіоактивних відходів; схови
ще відпрацьованого ядерного 
палива; промисловий комп
лекс з переробки твердих ра
діоактивних відходів.

Після повного закриття ЧА
ЕС спочатку буде вивільнено 
3000 осіб. Основне джерело 
фінансування утримання міста 
Славутича, звісно, зникне. І за
раз, хоч би що там обіцяли, ос
новний тягар соціальних проб
лем несе Україна.

ПРОБЛЕМИ 
СПОНУКАЮТЬ ДО ДІЙ

Колись люди знялися з 
місця і приїхали сюди, побуду
вали місто, а тепер їм знову до
ведеться готувати себе до ро
боти в інших умовах. У зв'язку 
з виведенням з експлуатації

ського союзу, України і США. 
Ідеї соціального захисту, зак
ладені в плані дій, дістали за
конодавчу підтримку і розви
ток у двох державних докумен
тах: «Про загальні основи по
дальшої експлуатації Чорно
бильської АЕС і перетворення 
зруйнованого реактора на еко- 
логічно безпечну систему»

(прийнятий 11. 12. 98 р.) та 
«Про спеціальну економічну 
зону «Славутич» (прийнятий 
3.06.99 р.).

Уже реалізується кілька 
важливих інвестиційних проек
тів. Серед них — «Відродження 
Полісся» (завод з виготовлен-


